傅军教授简历

FU JUN is Professor of Political Economy and Public Policy at both the National School of Development and the School of Government, and the Academic Dean of Institute of South-South Cooperation and Development, at Peking University. He has previously served as Executive Dean of the School of Government at Peking



University, Professor and Associate Dean at the School of Public Policy and Management and Associate Professor and Professor at the School of Economics and Management at Tsinghua University.

His research interests include mathematical modeling, institutional political economy and related policy and legal issues such as anti-trust and regulations. He is the author of Institutions and Investments (Studies in International Economics, the University of Michigan Press) and The Dao of the Wealth of Nations (in Chinese by Peking University Press).

In other personae, he was a Foreign Service officer with the Ministry of Foreign Affairs of China, a member of the Listing Committee of Shenzhen Stock Exchange, advisor to Chairman of the Executive Council of UNESCO. He is a board member SOS Village (China), and of China Foundation for Peace and Development, and he appears regularly on CCTV News as a commentator, and speaks regularly at the World Economic Forum where has served as vice chair of its Global Agenda Council on New Growth Models.

He received BA from Beijing Foreign Studies University, LLB from Foreign Affairs College (China), and MA (Regional Studies - East Asia) and PhD (Government - Political Economy) both from Harvard University. He is honorary President of Harvard Club of Beijing.

北京大学国家发展研究院和政府管理学院政治经济和公共政策教授, 南南合作与发展学院学术主任。曾任北京大学政府学院常务副院长、

清华大学公共管理学院副院长、清华大学经济管理学院副教授、教授。 研究兴趣包括数学建模、制度政治经济学以及相关的政策和法律议 题。出版英文专著《制度与投资》、中文专著《国富之道》。

曾就职于中国外交部、担任深圳证交所上市委员会委员、联合国教科文组织执行局主席顾问。现兼任 SOS 儿童村(中国)理事会理事、中国和平发展基金会理事、中央电视台 CCTV-News 评论员、世界经济论坛全球新增长模型议程委员会副主席。

获北京外国语大学文学士、外交学院法学士、哈佛大学硕士、博士。 是哈佛北京校友会荣誉会长。